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Beantwoording technische vragen Begroting 2021-2024 en 
Dekkingsplan 2021 
 

Veiligheid 
 

Blz. 14  Tabel ‘Wat mag het kosten?’ 

Vraag 1 CDA:  

Kosten maar ook baten, wat zijn de baten voor ons wat de brandweer betreft? 

Antwoord: 

De brandweerfunctie wordt door de Veiligheidsregio uitgevoerd. Wij geven daarvoor een 

jaarlijkse bijdrage. We hebben vanuit deze functie geen directe inkomsten. In 2019 is 

eenmalig een opbrengst gerealiseerd in verband met de verkoop van de 

brandweerkazernes. 

 

 

Verkeer, vervoer en waterstaat 
 

Blz. 18  Tabel beleidsvoornemens – Ontsluitingsweg Heeswijk-Dinther 

Vraag 2 Blanco: 

In het overzicht zien wij niets terug over het doortrekken van de ontsluitingsweg in Heeswijk-

Dinther. Worden hier geen kosten of activiteiten meer gepland? 

Antwoord: 

We gaan onderzoek doen naar de haalbaarheid van de 4e poot. We starten begin november 

met het onderzoek. Het resultaat hiervan brengen we in voor een mogelijk vervolg. 

 

 

Economie 
 

Blz. 21  Opstellen evenementenvisie 

Vraag 3 CDA:  

Is het mogelijk om de op te stellen evenementenvisie te betrekken bij de horecavisie en vice 

versa? Of zo mogelijk in één visie te vatten gezien de raakvlakken die er bestaan? 

Antwoord: 

Het is mogelijk om deze in één visie te vatten. 

 

 

Onderwijs 
 

Blz. 27  Wat mag het kosten? 

Vraag 4 Blanco: 

ad 4.3 : Onderwijsbeleid en leerlingzaken: graag budgetgroei  lasten  verklaren, ook in 

relatie tot budgetgroei baten. 

Antwoord: 

Stijging lasten: 

De stijging van de lasten 2019 -> 2020 is vnl. het gevolg van de stijging van de rijksuitkering 

onderwijsachterstandenbeleid (communicerend vat i.v.m. bestedingsverplichting) en kosten 

voor het uitvoeringsplan laaggeletterdheid. De stijging van de lasten 2020 -> 2021 is vnl. het 

gevolg van de stijging van de rijksuitkering Onderwijsachterstandenbeleid en de verwachte 

stijging van de kosten leerlingenvervoer. 

 

Stijging baten: 

De stijging van de baten 2019 -> 2020 is vnl. het gevolg van het raadsbesluit 

‘Onderwijskansenbeleid Bernheze 2020-2024’ om kostendekkende tarieven te gaan 
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hanteren voor de peuterspeelzalen in de kernen Heesch, Heeswijk-Dinther, Loosbroek en 

Nistelrode en de stijging van de rijksuitkering Onderwijsachterstandenbeleid. De stijging van 

de baten 2020 -> 2021 is vnl. het gevolg van de stijging van de rijksuitkering 

Onderwijsachterstandenbeleid  

 

 
Sport, cultuur en recreatie 
 

Blz. 28   Vervangen toplaag kunstgras voetbalvelden HVCH & Prinses Irene 

Vraag 5 CDA:  

Bij de vervanging van kunstgrasvelden (ook voor 2020 diverse begroot) wordt ook een soort 

infill gebruikt, hier is eerder een amendement over aangenomen, met welke soort of soorten 

wordt op dit moment gewerkt of is men voornemens te werken? 

Antwoord: 

De gemeenteraad heeft in 2018 besloten om geen SBR-infill meer toe te passen in 

kunstgrasvelden. Daar geven we uiteraard vervolg aan. Er is op dit moment geen 

‘standaard’ type infill waar we voor kiezen. In de voorbereiding op de renovatie van de 

betreffende velden bekijken we wat op dat moment de beste keuze is. 

 

Blz. 28   Vervangen toplaag kunstgras voetbalvelden HVCH & Prinses Irene 

Vraag 6 Blanco: 

Wordt er eerst ook altijd nog gekeken naar mogelijke 'vervanging' door de gewone 

natuurlijke grasmat? 

Antwoord: 

Ja, we bekijken altijd of het op basis van de normen nog steeds nodig is dat er een 

kunstgrasmat vervangen wordt. Dat is op dit moment bij beide sportclubs nog wel het geval. 

 

Blz. 29   Uitvoeren projecten erfgoedvisie 

Vraag 7 Blanco: 

- Wordt gesproken over 'kerkenvisie': worden er meer kerken bekeken dan alleen die van 

Heeswijk? 

- zijn er al concrete vorderingen t.a.v. toekomst Abdij? 

- er staat: "We richten ons o.a. op kerkenvisie en de toekomst van de Abdij." Kunt u nog 

een paar andere zaken noemen? 

Antwoord: 

- De bedoeling is om alle kerken bij de op te stellen kerkenvisie te betrekken. 

- We werken mee aan het behoud van de abdij door de integrale ontwikkeling ervan te 

faciliteren. In 2019 is door de abdij een toekomstvisie opgesteld. Zowel de provincie 

(€ 1,8 miljoen) als de gemeente stellen middelen beschikbaar voor de uitvoering van dat 

visieplan. Als gevolg van de coronacrisis komt een aantal bouwstenen van de visie onder 

druk te staan. Het gaat met name om de plannen om de zakelijke markt te bedienen (bijv. 

accommodatieverhuur, programma-aanbod). De abdij weegt momenteel de 

mogelijkheden af om de visie hierop bij te stellen. Wat op korte termijn concreet 

gerealiseerd wordt is de vestiging van het Provinciaal Depot Bodemvondsten op het 

abdijterrein. Dit verhuist hiermee vanuit het centrum van Den Bosch en levert de abdij 

structurele huuropbrengsten op. De ingebruikname van het Depot wordt verwacht in 

voorjaar 2021.  

- Op dit moment wordt gewerkt aan een uitvoeringsprogramma met projecten in het kader 

van  de erfgoedvisie. Na vaststelling door het college zal uw raad worden geïnformeerd 

over het uitvoeringsprogramma. 
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Blz. 30   Wandelpad over breuklijn en 23,5 km EVZ 

Vraag 8 Blanco: 

- Bij deze onderwerpen/projecten zijn er subsidiemogelijkheden: kunt u er een paar van 

benoemen? 

- 23 km EVZ gerealiseerd in 2027: Is dat niet erg ver weg...? (dat jaartal, niet die 23 km?! ) 

Antwoord: 

- De provincie heeft een subsidieregeling ‘zicht op wijst’ die zich richt op het beleefbaar 

maken van wijst. De provincie verstrekt subsidies voor de aanleg van nieuwe natuur 

grenzend aan het natuurnetwerk, in ecologische verbindingszones en op wijstgronden via 

de subsidieregeling Realisering natuurnetwerk Noord-Brabant. 

- 2027 is het jaar waarin het Rijk het streven heeft om het Natuurnetwerk Nederland 

gereed te hebben. Wij hebben de lat voor ons zelf niet hoger gelegd dan het Rijk omdat 

het zowel in financiële als praktische zin een uitdaging is om alle EVZ’s dan gereed te 

hebben. 

 

Blz. 30/31  Realiseren ecologische verbindingszones 

Vraag 9 CDA:  

Nieuwe investeringen EVZ's, € 875.000,-. Is het niet mogelijk om dit over meerdere jaren te 

spreiden? Is het mogelijk om gelden die worden gestort in het groenfonds (zoals door 

companyclub the Duke) te oormerken en in te zetten voor de aanleg van deze EVZ's? 

Antwoord: 

- De nieuwe investeringen kunnen iets meer worden gespreid over de periode 2024-2027 

maar niet veel later omdat streefdatum afronding Natuurwerk is gesteld op 2027. 

Daarnaast is het niet praktisch om middelen pas in 2027 beschikbaar te hebben als dat 

ook het jaar is waarin het werk afgerond moet worden.  

- Ja, het is mogelijk om middelen uit de Reserve Landschappelijke Kwaliteitsverbetering in 

te zetten voor de aanleg van EVZ’s.  

 

Blz. 32  De Wildhorst 

Vraag 10 CDA: 

Pilot Vitale Vakantieparken, wat houdt deze pilot in en op welke wijze geven wij hier invulling 

aan/halen wij daar informatie uit op? 

Antwoord: 

Deze pilot is gebaseerd op de landelijke actieagenda vakantieparken van Binnenlandse 

Zaken 2018-2020. Aanleiding is de landelijke problematiek rondom een groot aantal 

vakantieparken op het vlak van (niet toegestane) permanente bewoning en ondermijning. 

Binnen de provincie Noord-Brabant lopen momenteel 6 pilots. Voor elke pilot is een bedrag 

van € 75.000,- beschikbaar gesteld om te komen tot het uitwerken van de volgende 

hoofdlijnen:   

- Vakantieparken aantrekkelijk houden; 

- Passende oplossingen voor mensen die nu op de parken (permanent) wonen; 

- Voorkomen van excessen en uitbuiting van kwetsbare groepen; 

- Inzet op veilige parken zonder criminaliteit en ondermijning; 

- Voor de toekomst kijken of het combineren van maatschappelijke functies van 

vakantieparken mogelijk is. 

 

Wij hebben deelgenomen aan de leerkring Vakantieparken in Zuid-Nederland en hebben 

regelmatig contact met de provincie over de ontwikkelingen op en rondom de Wildhorst. De 

pilot ziet ook op het ontwikkelen van een toekomstbestendig plan voor het park (één park, 

één plan). Als eerste basis werd hiervoor in maart 2020 de Toekomstverkenning voor de 

Wildhorst door de raad vastgesteld. In deze Toekomstverkenning zijn 10 handelings-

perspectieven geformuleerd waarlangs we momenteel tot een nadere strategische 
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uitwerking voor de Wildhorst proberen te komen. 

 

 

Sociaal domein 
 

Blz. 35  Wegwijzer Bernheze 

Vraag 11 CDA: 

Wegwijzer Bernheze, regisseur voor dit gebiedsteam, wat gaat deze functie opleveren voor 

de lang verwachte laagdrempelige toegang? Gaat hij/zij het loket bemensen, hoe wordt dit 

vorm gegeven?  

Antwoord: 

De regisseur Wegwijzer gaat functioneel leidinggeven aan onze integrale toegang. Zoals in 

de commissie Maatschappelijke zaken toegelicht gaan we gefaseerd implementeren, waarbij 

we starten met de bemensing en teamvorming in de integrale toegang vanuit de drie partijen 

(gemeente Bernheze en Meierijstad en ONS welzijn) en de externe communicatie naar 

ketenpartners en dorps/vrijwilligersinitiatieven. 

Wegwijzer is juist bedoeld om de vindbaarheid (de laagdrempeligheid) van ons sociaal 

domein te vergroten. Naast Wegwijzer is ook het versterken van de lokale netwerken in onze 

dorpen van belang (wijkgericht welzijnswerk, o.a. pilot Nistelrode). Wegwijzer en de lokale 

netwerken dienen naadloos met elkaar samen te werken met het oog op signalering en 

preventie. Onze regisseur Wegwijzer vervult daar een spilfunctie in. 

 

Blz. 35   Maatwerkaanpak Bernheze (MAB) 

Vraag 12 Blanco: 

Wij vinden dat er al behoorlijk wat geld is uitgegeven aan de ' introductie en begeleiding ' 

door IPW en aan ander overleg en overheadkosten en maar een gering bedrag aan 

daadwerkelijke inzet/hulp aan inwoners (een dertigduizend, terwijl er een jaar of vier geleden 

bij aanvang van het 'project' hiervoor een ton was uitgetrokken ). Of zien we dit niet juist? Zo 

ja, kunt u dan uitleggen hoe dit zo kan? 

Antwoord: 

Voor de Maatwerk Aanpak Bernheze is bij aanvang € 100.000,- gereserveerd voor 

casuïstiek en € 41.600,- voor de onafhankelijk voorzitter en begeleiding IPW. Op dit moment 

is € 35.000,- benut voor casuïstiek en € 21.000 voor de onafhankelijk voorzitter en IPW.  

  

Het feit dat er geen grote(re) uitgave is voor daadwerkelijke casuïstiek komt omdat 

bestaande voorzieningen en regelgeving vaak voorhanden zijn en beschikbare budgetten 

veelal toereikend zijn om problemen en knelpunten in casussen op te lossen. Door het MAB 

weten de professionals elkaar steeds beter te vinden en wordt er veelvuldig overlegd, ook 

buiten (de overleggen van) MAB om. Hierdoor zien we dat professionals bestaande 

regelgeving en budgetten dus goed gebruiken. Alleen daar waar reguliere voorzieningen er 

niet zijn, wordt MAB-budget ingezet.  

  

MAB zorgt ervoor dat de professionele organisaties samen zoeken naar integrale 

oplossingen voor casuïstiek. De professionals geven aan dat zij het MAB zien als een 

waardevolle wijze om casuïstiek -soms op een onorthodoxe wijze-  op te kunnen lossen. Het 

helpt om oplossingen snel(ler) vlot te trekken en door te kunnen pakken. Soms wordt een 

oplossing versneld door een bedrag uit MAB voor te schieten, dat later dan wordt 

terugbetaald. Het MAB heeft slagkracht en creativiteit.  

De voorzitter zorgt voor sturing en overleg, ook buiten de casuïstiek-overleggen om . Ook 

zet de voorzitter zich in om meer bekendheid te geven aan MAB en de integraliteit van 

oplossingen MAB, gaat met organisaties hierover in overleg en betrekt partners en 

organisaties die niet in het MAB deelnemen.   
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We gaan verder met het vergroten van de bekendheid en reikwijdte van de MAB aanpak.  

 

Blz. 36  Meedoen naar vermogen - Tabel ‘Indicatoren’ 

Vraag 13 CDA: 

'Tenminste 50% statushouders economisch zelfstandig in 2023', Hoe bereiken we dat? En 

waarom 'maar' 50% en geen hogere ambitie die ervoor zorgt dat deze mensen een 

duurzamere toekomst tegemoet kunnen gaan? 

Antwoord: 

In maart 2020 is de programmalijn ‘Meedoen naar Vermogen’ door het college vastgesteld. 

Binnen deze programmalijn is deze ambitie opgenomen. Het realiseren van uitstroom voor 

de groep statushouders blijkt in de praktijk moeilijker dan gedacht. Enerzijds heeft dit te 

maken met de taalbarrière waardoor communicatie soms moeizaam gaat. Anderzijds 

doordat statushouders nog geen reëel beeld hebben van de arbeidsmarkt en het niet 

hebben van een juiste opleiding. Ook door traumatische ervaringen is er veel psychische 

problematiek. Het afgelopen jaar is er door Meierijstad extra geïnvesteerd in deze groep en 

dit leidt ook tot resultaat. Niet altijd tot werk, de ervaring leert dat het meedoen in de 

maatschappij, vrijwilligerswerk, sporten etc. positieve effecten heeft en zorgt voor meer 

zelfredzaamheid. Om uiteindelijk door te stromen naar (betaald) werk is soms een lange 

adem nodig. Om een extra impuls te geven en om bij de nieuwe wet inburgering meteen in 

te zetten op een brede intake hebben wij gekozen om een extra klantmanager in te zetten 

op deze groep. Wij zijn van mening dat door de ervaringen die wij hebben maar ook de 

ervaring van andere gemeenten dat we met 50% al een scherpe doelstelling hebben 

neergelegd. Dit betekent natuurlijk niet dat we maar op de helft gaan inzetten. Bij de groep 

waarbij werken nog niet haalbaar is zetten we in op het participeren en het meedoen. 

 

Blz. 37   Kopje: ‘Wat gaan we daarvoor doen?’  

Vraag 14 Blanco: 

Social return verplichting opleggen wanneer we inkopen.....maar dit is toch al jaren 

gemeentelijke beleid? 

Antwoord: 

Dit klopt, dit is inderdaad geen nieuw beleid. 

 

Blz. 38   Koplopersproject onafhankelijke cliëntondersteuner 

Vraag 15 Blanco: 

Koploperproject onafhankelijke cliëntondersteuner heeft looptijd van 2020- 2022: maar 

daarna stopt het toch niet? 

Antwoord: 

De periode 2020-2022 is de looptijd van de doorontwikkeling van onafhankelijke 

cliëntondersteuning. Na 2022 zal onafhankelijke cliëntondersteuning in de doorontwikkelde 

vorm beschikbaar blijven voor onze inwoners. 

 

Blz. 40  Jeugdhulp - Tabel ‘indicatoren’ 

Vraag  16 CDA:  

In de tabel wordt gesproken over 12 tot 118 jaar, hier wordt 18 bedoelt nemen wij aan? 

Antwoord: 

Ja, klopt. Moet zijn 12 tot 18 jaar. 

 

 

Volksgezondheid en milieu 
 

Blz. 51  Wat mag het kosten? 

Vraag 17 CDA: 

Waar komen de baten van de reserves programma 7 vandaan? 
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Antwoord: 

Reserve 2021 2022 2023 2024 

Reserve kapitaallasten ondergrondse 

afvalberging 
9.806 9.806 9.806 9.806 

Reserve kapitaallasten bouw 

gemeentewerf 
11.267 11.267 11.267 11.267 

Reserve nog nader te bestemmen – 

opstellen milieueffectenrapportage 
20.000    

Totaal 41.073 21.073 21.073 21.073 

     
 

 

Volkshuisvesting, ruimtelijke ordening en stedelijke vernieuwing 
 

Blz. 59  Omgevingswet 

Vraag 18 CDA: 

Inzake de omgevingswet gaat het onderzoek om zaken in eigen beheer € 150.000,- kosten. 

Wat is het onderzoeksplan en daar lopen we landelijk toch tegenaan. Wat wordt de 

vraagstelling van het onderzoek? 

Antwoord: 

We zijn als gemeente nu niet in staat om bestemmingsplannen zelf te maken en maken 

daarvoor gebruik van adviesbureaus. Het toekomstig opstellen, beheren en onderhouden 

van het omgevingsplan, omgevingsvisie en de omgevingsprogramma’s kan in eigen beheer 

of door derden gebeuren. Deze vraagstelling moet beantwoord worden en is per gemeente 

een individuele vraagstelling. 

 

Blz. 62  VTH 

Vraag  19 CDA: 

Waarop wordt gebaseerd dat er meer handhavingsverzoeken verwacht worden? 

Antwoord: 

In het algemeen is een trend waarneembaar dat we in de afgelopen jaren meer 

handhavingsverzoeken ontvangen van inwoners uit onze gemeente. Dit is waarschijnlijk het 

gevolg van de veranderende samenleving met mondiger en meer individualistische 

inwoners. Ook komt het regelmatig voor dat aan een handhavingsverzoek een onderling 

geschil ten grondslag ligt.  

 

Bij de transitie landbouw zien we steeds vaker leegstaande agrarische gebouwen. Om hier 

inkomsten uit te genereren worden deze vaak voor andere doeleinden ingezet. In het kader 

van ondermijning merken we dat, gelet op de ligging van deze gebouwen, vrijstaand en 

soms achteraf in het buitengebied, deze gebouwen ook worden gebruikt voor ongewenste 

doeleinden. Als gemeente zetten we daarom enerzijds meer toezicht capaciteit in op het 

controleren van het gebruik van deze gebouwen. Daarnaast ontvangen we van de politie 

vaker bestuurlijke rapportages in het kader van de Opiumwet met het verzoek tot sluiting van 

het pand over te gaan. Deze handhavingsverzoeken vragen ook de nodige capaciteit.  

 

Blz. 62  VTH 

Vraag 20 CDA: 

Bodemtaken, welke taken worden hier specifiek bedoelt? Is het mogelijk voordeliger om dit 

op de markt aan te besteden in plaats van bij de ODBN onder te brengen? Wat kost het de 

provincie nu voor Bernheze grondgebied? 
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Antwoord: 

Met de Omgevingswet worden alle gemeenten bevoegd gezag voor de (chemische) kwaliteit 

van bodem en ondergrond. Het bevoegd gezag ziet toe op een juiste omgang met 

bodemverontreiniging en een juiste sanering van verontreinigde bodem en grondwater. Dat 

is inclusief het bodemarchief. In het bodemarchief is informatie te vinden over de staat van 

de grond. De aan- of afwezigheid van een verontreiniging heeft gevolgen voor de waarde 

van de grond. Gemeenten zijn straks verplicht ervoor te zorgen dat alle in het archief 

aanwezige informatie ook openbaar toegankelijk is. Gemeenten zijn verplicht deze taak over 

te nemen. Wettelijk is bepaald dat het handhavingsdeel door de Omgevingsdienst wordt 

uitgevoerd (daar is mede het geld voor gereserveerd). De gemeente is straks vrij in de wijze 

waarop zij de uitvoering van het vergunningsdeel organiseert. De ODBN is dus één van de 

mogelijke partijen waar bodemtaken als verzoektaak kan worden uitgezet w.b. 

vergunningverlening. 

 

Blz. 63  VTH – Toezicht en handhaving de Wildhorst 

Vraag 21 Blanco: 

Toezicht en handhaving  de Wildhorst. Komt er daarmee een eind aan het gedoogbeleid 

vwb huisvesting arbeidsmigranten? Of heeft het ergens anders betrekking op? 

Antwoord: 

Dit hangt af van het nieuwe beleid wat nog door de raad moet worden vastgesteld. 

 

 

Algemene dekkingsmiddelen en onvoorzien 
 

Blz. 69  Middelen sociaal domein 

Vraag 22 CDA: 

Middelen sociaal domein niet meer separaat zichtbaar in algemene uitkering, oormerken van 

gelden niet meer uitvoerbaar, hoe gaat het college dit dan inregelen/inrichten? Wat zijn de 

verwachtingen en mogelijkheden? Hoe worden tekorten voorkomen en de diensten 

gewaarborgd? 

Antwoord: 

Vanaf 2015 oormerken we de gelden die we ontvangen voor het sociaal domein. Deze 

gelden zetten we in voor de kosten die voortvloeien uit de decentralisaties. In de afgelopen 

jaren is er een verschuiving opgetreden waarbij de lokale/regionale zorgbehoefte een 

grotere rol ging spelen naast de geoormerkte budgetten. Deze ervaringsgegevens blijven wij 

gebruiken voor een zo reëel mogelijke raming voor de kosten van het sociaal domein. 

Daarnaast is met name het nieuwe verdeelmodel van belang. De signalen zijn dat de 

herverdeling van middelen een financieel nadeel voor kleine en middelgrote gemeenten gaat 

betekenen. 

 

Hoe sturen wij? 

De toegang tot de jeugdzorg (verordening, BJG, samenwerking met huisartsen via POH) is 

het belangrijkste instrument om lokaal te sturen. De samenwerking met POH is nieuw en 

gaan we monitoren/evalueren. In de (regionale) jeugdzorg wordt gestuurd met een regionaal 

budget. In 2021 werken we met budgetplafonds. Het regionale transformatieprogramma 

jeugdzorg wordt momenteel geëvalueerd.  

 

Voor Wmo is de lokale toegang (team zorg)  het belangrijkste sturingsinstrument. Dit jaar 

zijn verordening, nadere regels en beleidsregels vernieuwd. Een landelijke ontwikkeling 

zoals het abonnementstarief maakt de Wmo toegankelijker voor hogere inkomensgroepen 

waardoor de beschikbare budgetten onder druk kunnen komen te staan. Vanuit de regio 

wordt gestuurd op kwaliteit, rechtmatigheid en innovatie. Centrumgemeente Oss organiseert 

de (regionale) toegang tot beschermd wonen. 



 8

 

Binnen de Participatiewet hebben we te maken met verschillende budgetten: voor 

uitkeringen en loonkostensubsidies (BUIG-budget), re-integratievoorzieningen (Integratie-

uitkering) en bijzondere bijstand (via Gemeentefonds). Als we een tekort hebben op het 

BUIG-budget van meer dan 7,5% dan kunnen we in aanmerking komen voor de 

vangnetuitkering. We sturen op het beperken van instroom (o.a. poortwachterfunctie) en het 

vergroten van de uitstroom. Hierbij hebben we ook te maken met de beïnvloedbare factoren 

(begeleiden naar werk/opleiding) en niet-beïnvloedbare factoren (zoals de arbeidsmarkt-

situatie). Wat betreft bijzondere bijstand sturen we vooral op het vergroten van ons bereik. 

 

 

Paragraaf A: Lokale heffingen 
 
Blz. 76  Kwijtscheldingsbeleid 

Vraag 23 CDA: 

In hoeverre lopen wij hier een risico in financiële zin? Zijn deze voorzien als bijvoorbeeld 

meer mensen binnen de kaders van de kwijtscheldingsregeling gaan vallen? 

Antwoord: 

Het is inderdaad een risico als meer mensen binnen de regeling vallen, zeker gezien de 

huidige coronacrisis. De eerste coronapiek had echter geen grote invloed op de omvang van 

kwijtschelding. Onduidelijk is op dit moment wat de mogelijke effecten van de huidige 

tweede piek of andere ontwikkelingen omtrent Corona zijn. 

 

Blz. 76  Rioolheffing 

Vraag 24 CDA: 

Hoe staan we ervoor wat waterhuishouding betreft, wordt ook de hemelwaterafvoer van 

bestaande woonwijken al afgekoppeld of gebeurt dit alleen bij nieuwbouw? En gebeurt dit 

ook daadwerkelijk bij nieuwbouw, er wordt een gescheiden systeem aangelegd in de 

woningen maar blijft deze ook gescheiden? 

Antwoord: 

Bij nieuwbouwplannen is men via een watertoets verplicht om hemelwater op eigen terrein te 

bergen en te infiltreren. Dit geldt voor plannen waar bestemmingsplanwijzigingen en 

procedures nodig zijn.  

 

Kleinere bouwplannen zonder dergelijke procedures zoals schuurtjes aanbouwen enz. 

worden straks ondervangen met de hemelwaterverordening. 

 

Bij nieuwbouw wordt bij zowel de woningen als in de openbare ruimte gescheiden riolering 

of andere waterbergende systemen aangelegd. In principe komen we er bij foutieve 

aansluitingen meteen achter omdat er vervuiling optreedt in het oppervlaktewater of 

waterbergende systemen. Daar wordt dan op gehandhaafd. 

 

Een van de grotere projecten die nu in uitvoering is, is de Traverse in Heeswijk Dinther. 

Hierbij wordt het bestaande rioolsysteem omgebouwd van gemengd naar gescheiden 

riolering. Dit proberen we bij alle geplande wegreconstructies te doen als dit doelmatig is.  

 

Bij bestaande bebouwing stimuleren we onze inwoners om af te koppelen en duurzaam met 

water om te gaan. Deze maand (oktober) hebben we wederom een regentonnenactie. 

Daarnaast kunnen we in de toekomst organiseren via de hemelwaterverordening. 
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Paragraaf B: Weerstandsvermogen en risicobeheersing 
 

Blz. 85  Afromen weerstandsvermogen 

Vraag  25 CDA: 

is het niet zorgvuldiger om vooralsnog niet af te romen en dit pas te doen zodra de risico's 

en ontwikkelingen rondom het Coronavirus op de lange duur helder zijn? 

Antwoord: 

Het eventueel afromen van de weerstandsreserve vindt pas plaats bij de jaarrekening 2021. 

Dus als risico’s rondom Corona zich voordoen zullen wij daar rekening mee houden 

gedurende 2021. 

 

 

Overzicht van baten en lasten 
 

Blz. 129  Visie op dienstverlening – competenties ontwikkelen incl. omgevingswet 

Vraag 26 CDA: 

€ 250.000,- voor competenties ontwikkelen, visie op dienstverlening, wat valt daaronder? 

Wat moet het opleveren? 

Antwoord: 

Als gemeente Bernheze willen we midden in de samenleving staan en samen met onze 

inwoners, ondernemers en maatschappelijke partners aan de opgaven in Bernheze werken. 

De rol van de overheid verandert van toetsen en bepalend naar faciliterend en stimulerend. 

Dat vraagt andere competenties. Binnen de organisatieontwikkeling werken we deze 

competenties ontwikkeling verder uit de komende tijd. Hierbij zoeken we de verbinding met 

de competenties ontwikkeling ingegeven door de komst van de Omgevingswet. Ook vanuit 

de Omgevingswet veranderen functies en takenpakketten van medewerkers binnen de 

organisatie, allemaal met oog op de veranderende rol van de overheid in de maatschappij. 

Het gaat daarbij om de volgende competenties: 

 

Creatief/vindingrijk, digitaal werken, integraal werken/samen werken, luisteren, netwerken, 

omgevingsbewust, politieke sensitiviteit, proactief en verbinden. Daarbij kan gedacht worden 

aan actief meedenken met een initiatiefnemer, participatie toepassen zodat de belangen 

boven tafel komen, alle disciplines bij een initiatief betrekken, alle samenwerkingspartners in 

stelling brengen, werken als “1 overheid”, intakegesprekken proactief en zakelijk voeren, 

inleven in de veranderde rollen van college en raad met de daarbij horende andere 

bevoegdheden en het actief benutten van koppelkansen van projecten en lopende 

initiatieven. 

 

 

Dekkingsplan 
 

Blz. 9  Transitie Landbouw 

Vraag 27 CDA: 

Structureel niet honoreren, 2 fte incidenteel wel. Wat gaan deze twee fte precies 

doen/opleveren? Wat wordt hiervan verwacht?  

Antwoord: 
De 2 fte worden binnen het programma transitie landbouw voornamelijk ingezet voor twee 
aspecten, te weten: 

- Het kunnen leveren van maatwerk n.a.v. concrete casussen (die bij de gemeente 

binnenkomen). 

Het betreft dan casussen die een relatie hebben met de transitie landbouw opgave. 

Hiervoor is een speciaal ambtelijk en integraal team samengesteld, dat structureel bijeen 

komt om deze casussen te behandelen / afwegen. 

- Het bevorderen van de begeleiding van agrariërs. 
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In de vorm van het meer kunnen voeren van vooroverleggen (keukentafelgesprekken op 

locatie) en overleggen naar aanleiding van initiatieven. 

 

Blz. 10  Budget internationalisering 

Vraag 28 CDA: 

Waar gaat dit geld precies naartoe, bijvoorbeeld in 2019 en 2020? 

Antwoord: 

 
 

Blz. 14/15  Besparing infrastructurele werken 

Vraag 29 CDA: 

Besparingen infrastructurele werken, dit levert kleine bezuinigingen op structurele kosten op, 

maar vermoedelijk/waarschijnlijk aan de andere kant een langere duur van hogere 

structurele onderhoudskosten? Levert dit wel iets op in de praktijk als we aan de andere kant 

deze verouderde wegen in stand moeten houden?  

Antwoord: 

We maken keuzes. We kunnen niet alle gewenste infrastructurele werken honoreren. Dit zou 

een investering betekenen van 3 miljoen. We stellen u voor om hiervan slechts 1 miljoen 

beschikbaar te stellen en keuzes te maken. Het betreft een achttal projecten. Het gaat om 

reconstructies en herinrichtingen die verbeteringen bewerkstelligen. We investeren 2 miljoen 

minder die jaarlijks bijna € 70.000,- lagere kapitaalkosten met zich meebrengen.   

Het onderhoud is niet in het geding, want wat nodig is aan onderhoud vindt wel plaats. We 

zullen uitvoering geven aan een sobere, doelmatige en efficiëntere vorm van groot 

onderhoud waarbij veiligheid voor de weggebruiker centraal staat. 

De discussie omtrent te maken keuzes is voor de begroting 2021 nog niet relevant. De in 

deze kadernota geplande investeringen zijn nl. gepland voor de jaren 2022 en 2024.  De 

discussie kan dus bij volgende kadernota’s plaatsvinden. 

 

 

Algemene vragen 
 
Vraag 30 CDA: 

Klopt het dat de OZB-stijging nog steeds 1.8% (inflatiecorrectie) bedraagt ook na verwerking 

van het dekkingsplan?  



 11

Antwoord: 

Het dekkingsplan realiseert een sluitende begroting waarbij het niet nodig is om bovenop de 

inflatiecorrectie van 1,8% de ozb extra te verhogen. 

 


